
Nurzec-Stacja, dnia 4 grudnia 2018 r.

P R O T O K O Ł Nr III/2018
z III Sesja Rady Gminy Nurzec-Stacja, odbytej w dniu 4 grudnia 2018 r.

Obrady  III  sesji  Rady  Gminy  Nurzec-Stacja  odbyły  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu
Gminy w Nurcu-Stacji.

Obrady rozpoczęto o godz. 1000, a zakończono o godz.1228.

Rada liczy 15 radnych, obecnych na posiedzeniu sesji było 14 radnych.

Radni obecni:
1. Olesiński Zbigniew Mirosław            
2. Podbielski Zenon                                
3. Wojtkowski Wojciech                        
4. Wakuluk Irena                                    
5. Pawłowski Roman                              
6. Szpański Jan                                        
7. Leoniuk Tomasz                                  
8. Grzyb Kamil                                       
9. Putko Aleksander                               
10. Jurczak Izabela Marzena                    
11. Bondarenko Włodzimierz                   
12. Wiktoruk Grzegorz                             
13. Olesiuk Jerzy                                       
14. Dubiński Aleksander  

Radni nieobecni:                       
1. Bartosiuk Mieczysław                         
/Listy obecności w załączeniu/          Zał. Nr 1.

Spoza Rady w sesji udział wzięli:

1/ Pan Piotr Jaszczuk – Wójt,
2/ Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy,
3/ Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy Nurzec-Stacja,
4/ Sołtysi.

Obradom III  sesji  Rady Gminy przewodniczył Pan Zenon Podbielski  – Przewodniczący
Rady Gminy. 

Do punktu 1-go

Przewodniczący obrad otwierając obrady stwierdził, że na podstawie listy obecności w sesji
uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym może obradować i podejmować uchwały
Rada Gminy. 

Kontynuując otwarcie obrad poinformował, że protokoły z I i II sesji wyłożone były do
wglądu radnych i obecnie znajduje się na sali obrad. Do chwili obecnej nie wpłynęły uwagi do
protokołów. Zapytał, czy są uwagi do protokołów z I i II sesji Rady Gminy?

Uwag do protokołów z I i II sesji Rady Gminy nie wniesiono.



W  związku  z  brakiem  uwag  do  protokołów  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie
przyjęcie protokołu z I  sesji Rady Gminy. /Lista głosowania imiennego w załączeniu/ Zał. Nr 2.

W  wyniku  jawnego  głosowania  protokół  z  I  sesji  Rady  Gminy  Nurzec-Stacja  został
przyjęty jednogłośnie 14 głosami za, w głosowaniu udział brało 14 radnych.

            Następnie Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z II  sesji
Rady Gminy. /Lista głosowania imiennego w załączeniu/ Zał. Nr 3.

W wyniku  jawnego  głosowania  protokół  z  II  sesji  Rady  Gminy  Nurzec-Stacja  został
przyjęty jednogłośnie 14 głosami za, w głosowaniu udział brało 14 radnych.

Do punktu 1-go

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy Pan Zenon Podbielski przedstawił porządek
obrad, a następnie zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Radny, Pan Zbigniew Mirosław Olesiński zgłosił wniosek, aby wprowadzić do porządku
obrad punktu dyskusja w sprawie ustalenia wysokości diet radnym.

Przewodniczący obrad Pan Zenon Podbielski  poddał pod głosowanie wniosek Radnego,
Pana  Zbigniewa  Mirosława  Olesińskiego  dotyczący  wprowadzenia  do  porządku  obrad  punktu
dyskusja w sprawie ustalenia wysokości diet radnych.

W  wyniku  jawnego  głosowania  5  glosami  za,  5  głosami  przeciw  i  4  głosami
wstrzymującymi,  w  głosowaniu  udział  brało  14  radnych,  przyjęcie  wniosku  nie  zostało
rozstrzygnięte. /Lista głosowania imiennego w załączeniu/ Zał. Nr 4.

W związku z powyższym, przewodniczący obrad zarządził II głosowanie.

W  wyniku  jawnego  głosowania  5  glosami  za,  6  głosami  przeciw  i  3  głosami
wstrzymującym,  wniosek  nie  został  przyjęty.  W  głosowani  udział  brało  14  radnych. /Lista
głosowania imiennego w załączeniu/ Zał. Nr 5.

W związku z brakiem uwag do proponowanego porządku obrad pozostaje  on w wersji
zaproponowanej w postanowieniu o zwołaniu sesji.

1. Otwarcie obrad i przyjęcie protokołu z I i II sesji Rady Gminy.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami w tym z wykonania uchwał Rady. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:

1) Przyjęcia  wieloletniego  programu  współpracy  Gminy  Nurzec-Stacja  z  organizacjami
pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego.

2) Wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz
ustalenia stawek tej opłaty.

3) Zmiany w budżecie gminy na 2018 r.
4) Stawek podatku od nieruchomości.
5) Zwolnień z podatku od nieruchomości.
6) Zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w Gminie Nurzec-Stacja.

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
7. Zapytania i wolne wnioski.



Do punktu 3-go:

Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami w tym z wykonania uchwał Rady
przedstawił Pan Piotr Jaszczuk – Wójt.

Do punktu 4-go:

Interpelacje i zapytania radnych:

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – zapytał kto jest właścicielem budynku po byłym sklepie w Tymiance,
który ulega zniszczeniu?
Czy planuje się przebudowę oświetlenia ulicznego we wszystkich miejscowościach?

Radny, Pan Aleksander Putko – wnioskował o oczyszczenie poboczy drogi w Klukowiczach, gdyż
jest trudno przejezdna dla autobusu.

Do punktu 5-go:

Do p. punktu 1-go:

 Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniego  programu  współpracy  Gminy
Nurzec-Stacja z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego omówił Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy.

Opinię Komisji Problemowo-Budżetowej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji
Rewizyjnej do projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu współpracy Gminy
Nurzec-Stacja z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku  publicznego przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –  Przewodniczący  Komisji  Problemowo
Budżetowej.
/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 6.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

W związku z brakiem głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie
projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu współpracy Gminy Nurzec-Stacja z
organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego.

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 14 głosami za, w obecności 14 radnych Rada
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniego programu współpracy Gminy Nurzec-Stacja z
organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego. /Lista głosowania imiennego w załączeniu/ Zał. Nr 7.
(Uchwała Nr III/7/ 2018 w załączeniu) Zał. Nr 8.

Do p. punktu 2-go:

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawek tej opłaty omówiła Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię Komisji Problemowo-Budżetowej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji
Rewizyjnej do projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie



odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawek  tej  opłaty  przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –
Przewodniczący Komisji Problemowo Budżetowej.
/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 9.

D y s k u s j a:
Radna, Pani Irena Wakuluk – zabierając głos w dyskusji nad projektem uchwały wnioskowała, aby
nie  przyjmować  proponowanych  stawek  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi.
Zaproponowała, aby nie podpisywać umowy na dwa lata a ogłosić przetarg na realizację zadania w
okresie jednego roku wówczas może być niższy koszt. Pozwoli to na obniżenie stawki opłaty za
odbiór odpadów.

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt – wyjaśnił, że nie mamy pewności, czy w przyszłości możemy uzyskać
korzystniejszy  wynik  w  przetargu  i  obniżyć  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi. W sytuacji, gdy w kolejnym przetargu wzrośnie cena usługi, kto przyjmie na siebie
odpowiedzialność, że stawki będą musiały jeszcze wyżej wzrosnąć.

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – proponował, aby umowa była podpisana na jeden rok, wówczas będzie
możliwość obniżenia stawki opłaty. Wyraził, swoją opinię, że ustawodawca skoro ustala zadania to
powinien również określić stawki opłaty.
 

Po szczegółowym przeanalizowaniu i wysłuchaniu wyjaśnień Pana Piotra Jaszczuka, Wójta
Gminy w związku z brakiem istotnych rozwiązań w tej sprawie przewodniczący obrad poddał pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawek  tej  opłaty  w  wersji  przedłożonej  przez  Wójta
Gminy.

W wyniku jawnego głosowania 8 głosami za, 5 głosami przeciw, 1 głosem wstrzymującym
w obecności  14 radnych Rada podjęła  uchwałę  w sprawie wyboru metody ustalenia  opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawek  tej  opłaty.  /Lista  głosowania
imiennego w załączeniu/ Zał. Nr 10.
(Uchwała Nr III/8/ 2018 w załączeniu) Zał. Nr 11.

Przewodniczący obrad ogłosił 10 minutową przerwę w obradach.
Wznowienie obrad.

Do p. punktu 3-go:

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. omówił Pan Piotr Jaszczuk 
– Wójt Gminy.

Opinię Komisji Problemowo-Budżetowej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji
Rewizyjnej do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. przedstawił Pan
Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo Budżetowej.
/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 12.

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

W związku z brakiem głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. w wersji przedłożonej przez Wójta
Gminy.



W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 14 głosami za, w obecności 14 radnych Rada
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.  /Lista głosowania imiennego w
załączeniu/ Zał. Nr 13.
(Uchwała Nr III/9/ 2018 w załączeniu) Zał. Nr 14.

Do p. punktu 4-go:

Projekt uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości omówił Pan Piotr Mudel.
- Inspektor ds. podatków.

Opinię Komisji Problemowo-Budżetowej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji
Rewizyjnej do projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości przedstawił Pan Jan
Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo Budżetowej.
/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 15.

D y s k u s j a:

Radny,  Pan Jerzy Olesiuk – zabierając  głos  w dyskusji  zwracał  uwagę na znaczące  podwyżki
stawek w podatku od nieruchomości w stosunku do stawki proponowanej przez Ministra Finansów.
Podkreślił, że stawki Ministra Finansów wzrastały stopniowo, a nasze stawki wzrastają znacząco w
stosunku  do  poprzednich,  gdyż  nie  były  podwyższane.  Uważa,  że  tak  duży  wzrost  będzie
znaczącym obciążeniem dla mieszkańców. Wnioskował, aby stawkę podatku w § 1 pkt. 1 lit. a
obniżyć z proponowanej 0,90 zł od 1 m2 na 0,84 zł, natomiast w pkt 2 list. a  obniżyć z 0,79 zł na
0,74 zł. Pozostałe stawki pozostawić bez zmian.

Pan Zenon Podbielski  –  Przewodniczący Rady Gminy poddał  pod glosowanie  wniosek
Radnego Jerzego Olesiuka  dotyczący obniżenia stawek podatku w §  1 pkt.  1  lit.  a  obniżyć  z
proponowanej 0,90 zł od 1 m2 na 0,84 zł, natomiast w pkt 2 list. a  obniżyć z 0,79 zł na 0,74 zł.
Pozostałe stawki pozostawić bez zmian.

W wyniku jawnego głosowania, wniosek Radnego Jerzego Olesiuka dotyczący obniżenia
stawek podatku w § 1 pkt. 1 lit. a, z proponowanej stawki 0,90 zł od 1 m2 na 0,84 zł, natomiast w
pkt 2 list. a  obniżyć z 0,79 zł na 0,74 zł. Pozostałe stawki pozostawić bez zmian, 5 głosami za, 8
głosami  przeciw,  1  głosem  wstrzymującym,  w  obecności  14  radnych,  wniosek  nie  został
przyjęty. /Lista głosowania imiennego w załączeniu/ Zał. Nr 16.

W związku z brakiem głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie
projekt uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości w wersji przedłożonej przez Wójta
Gminy.

W wyniku jawnego głosowania 9 głosami za, 5 głosami przeciw, w obecności 14 radnych
Rada podjęła uchwałę w sprawie stawek podatku od nieruchomości.   /Lista głosowania imiennego
w załączeniu/ Zał. Nr 17.
(Uchwała Nr III/10/ 2018 w załączeniu) Zał. Nr 18.

Do p. punktu 5-go:

Projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości przedstawił Pan Piotr 
Mudel.

Opinię Komisji Problemowo-Budżetowej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji
Rewizyjnej do projektu uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości przedstawił Pan
Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo Budżetowej.



/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 19.

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

W związku z brakiem głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie
projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w wersji  przedłożonej przez
Wójta Gminy.

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 14 głosami za, w obecności 14 radnych Rada
podjęła uchwałę w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości /Lista głosowania imiennego w
załączeniu/ Zał. Nr 20.
(Uchwała Nr III/11/ 2018 w załączeniu) Zał. Nr 21.

Do p. punktu 6-go:

Projekt  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  wyborów  sołtysów  i  rad  sołeckich  w  Gminie
Nurzec-Stacja omówił Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy. Wspomniał, że zarządzenie
wyborów jest konieczne w związku z rezygnacją Pani Sołtys z sołectwa Nurzec.

Opinię Komisji Problemowo-Budżetowej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji
Rewizyjnej  do  projektu  uchwały  w sprawie  zarządzenia  wyborów sołtysów i  rad  sołeckich  w
Gminie  Nurzec-Stacja  przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –  Przewodniczący  Komisji  Problemowo
Budżetowej.
/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 22.

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

W związku z brakiem głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie
projekt  uchwały  w  sprawie zarządzenia  wyborów  sołtysów  i  rad  sołeckich  w  Gminie
Nurzec-Stacja.

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 14 głosami za, w obecności 14 radnych Rada
podjęła  uchwałę  w  sprawie zarządzenia  wyborów  sołtysów  i  rad  sołeckich  w  Gminie
Nurzec-Stacja. /Lista głosowania imiennego w załączeniu/ Zał. Nr 23.
(Uchwała Nr III/12/2018 w załączeniu) Zał. Nr 24.

Do punktu 6-go:

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Pani Irena Kowalewicz – udzieliła odpowiedzi na zapytanie radnego Jerzego Olesiuka dotyczące
budynku po sklepie w Tymiance. Poinformowała, że budynek jest własnością osoby prywatnej.

Pan Piotr  Jaszczuk –  Wójt  udzielił  odpowiedzi  na  zapytanie  Radnego,  Pana  Jerzego  Olesiuka
dotyczące realizacji zadania w zakresie wymiany lamp oświetlenia ulicznego. Poinformował, że na
terenie gminy planuje się wymianę około 70 lamp rtęciowych.

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt – udzielił wyjaśnień na wniosek radnego Aleksandra Putko dotyczący
odkrzaczenia drogi w Klukowiczach. Poinformował, że została podpisana umowa na odkrzaczenie
tej drogi z mieszkańcem Klukowicz.

Radny, Pan Aleksander Putko – poinformował, że droga na odkrzaczenie której została podpisana
umowa jest odkrzaczana. Wniosek jego dotyczy innej drogi.



Pan Piotr Jaszczuk – Wójt – zaproponował, aby chętna osoba zgłosiła do oczyszczenia tej drogi w
zamian za pozyskane drewno na opał.

Do punktu 7-go:

Sprawy różne i wolne wnioski.

Mieszkanie Sycz – zwrócił się z prośbą o umożliwienie dowozu jego dziecka do przedszkola, które
nie ma jeszcze ukończonych 5 lat.

Po przeanalizowaniu wniosku i  wysłuchaniu wyjaśnień Pana Piotra  Jaszczuka – Wójta Gminy,
Rada postanowiła poprosić o opinię radcy prawnego odnośnie zapewnienia dowożenia dzieci do
przedszkola w wieku poniżej 5 roku życia.

Pan Trochimiak wnioskował, aby firma, która wygrała przetarg powiadamiała mieszkańców, kiedy
będą myte kosze, skoro pobierają opłaty.
- Na poprzedniej sesji było ustalane wynagrodzenie Wójta. Jak ustalane jest  wynagrodzenie, jaką
sumę dają wymienione w uchwale zapisy?

Pan  Krzysztof  Staniszewski  –  Sekretarz  Gminy  -  wyjaśnił  zasady  wyliczenia  wynagrodzenia
Wójta.

Pan  Trochimiak  –  zapytał  w  jakiej  wysokości  jest  wynagrodzenie  przewodniczącego  i
wiceprzewodniczącego  rady.

Pan Zenon Podbielski  –  Przewodniczący Rady  Gminy –  poinformował,  że  ryczałt  miesięczny
przewodniczącego od trzech lat jest w wysokości 1300 zł, a dieta wiceprzewodniczącego jest w
wysokości diety radnego 250 zł za posiedzenie.

Pan Trochimiak – zapytał, jakie są możliwości zmniejszenia wydatków na utrzymanie oświaty?

Pan  Jerzy  Wąsik  –  Sołtys  Klukowicze-Kolonia  –  wnioskował  o  naprawienie  drogi  w
Klukowiczach-Kolonii,  która  jest  trudno  przejezdna.  Były  zapewnienia,  że  droga  zostanie
orowowana, jak dotychczas nic nie zostało zrobione. 

Pan Piotr  Jaszczuk – Wójt – naprawa drogi  była planowana,  jednak podczas  rozpoczęcia prac
okazało się droga nie przebiega prawidłowo. Obecnie zachodzi konieczność jej okazania.

Radny,  Pan  Aleksander  Putko  –  wnioskował  o  naprawie  drogi  Klukowicze  –  Stołbce,  która
wymaga naprawienia.

Pan Piotr Jaszczuk – wyjaśnił, że wnioskowana droga wymaga również okazania przez geodetę.

Pan Jerzy Wąsik – Sołtys Sołectwa Klukowicze- Kolonia – poinformował o niszczeniu dróg przez
pracowników właściciela gospodarstwa rolnego Pana Błockiego.

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt – wyjaśnił,  że każdy ma prawo do ruchu po drodze. Gospodarstwo
wyposażone jest w ciężki sprzęt i trudno jest zakazać poruszania się po drodze, aby można było
dojechać do pola. Po interwencji sołtysa i urzędu pracownicy zaprzestali wyjeżdżania i zawracania
na drodze.

Pani Zinaida Owłasiuk – Sołtys sołectwa Litwinowicze – zapytała w jakim terminie maja odbyć się
zebrania wyborcze sołtysów?



Pan Piotr Jaszczuk – Wójt wyjaśnił, że zgodnie z uchwałą zebrania mają odbyć się do 20 maja
2019 r. Poprosił, aby sołtysi zaproponowali terminy zebrań w swoich miejscowościach.

W związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Zenon
Podbielski zamknął obrady III sesji Rady Gminy.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:                                                                       Przewodniczący Rady
Eugenia Naumiuk                                                                      Zenon Podbielski
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